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Digitale bouwaanvragen (DBA's)  -  Afsluiting databank en -loket

Sinds 1 januari 2018 dienen nieuwe bouwaanvragen in Vlaanderen te verlopen via het 
Omgevingsloket en niet langer via de databank van de digitale bouwaanvragen. Het werd 
namelijk niet meer mogelijk om nieuwe dossiers via het DBA-loket op te laden na die 
datum. Bestaande DBA-dossiers zouden echter raadpleegbaar blijven tot 1 september 
2020. Daarna zou het DBA-loket definitief afgesloten worden en zal er voor de gebruikers 
geen toegangsmogelijkheid meer zijn. De ingevoerde DBA-dossiers zullen vervolgens 
gearchiveerd worden.

In het kader van deze ontwikkelingen riep het Netwerk Architecten Vlaanderen (NAV) zijn 
leden op om alle benodigde dossiers op tijd van het digitale platform opnieuw te 
downloaden zodanig dat zij hier nog over kunnen beschikken.

In tijden van digitalisering is het niet wenselijk dat digitale gegevens zomaar gearchiveerd 
worden zonder mogelijkheden om deze opnieuw te consulteren. Het NAV lanceerde dan 
ook het voorstel om de gegevens uit de DBA-databank te koppelen aan de woningpas, het 
digitale paspoort van de woning. Dat is een instrument waar ook de Europese Commissie 
veel toekomst en zekerheid in ziet.

1. Hoeveel dossiers stonden er op 1 september 2020 nog in het DBA-loket? 

Graag het totale aantal en een opdeling naar provincie.

2. In de uitfasering van het DBA-loket was voorzien op 1 september 2020. Ondertussen 
zou die datum uitgesteld zijn. 

Klopt dat? Wat is daar de reden voor? Op welke datum wordt er vervolgens gemikt 
voor de uitfasering?

3. Wat gebeurt er met de gearchiveerde gegevens? Voor wie zullen ze nog beschikbaar 
zijn? Op welke manier?

4. Hoe kijkt de minister naar het idee om de gegevens te koppelen aan de woningpas? 
Ziet zij daar de voordelen van in? Zo ja, welke stappen kunnen dan ondernomen 
worden om er werk van te maken?
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1. Bij het afsluiten van DBA waren in totaal 39.413 dossiers aanwezig op het moment van 
afsluiten.  

Aantallen per provincie zijn: 

Provincie
Aantal 
Dossiers

Antwerpen 9.971
Oost-Vlaanderen 9.896
West-Vlaanderen 8.493
Vlaams-Brabant 5.898
Limburg 5.155

Totaal    39.413
 
2. Het is juist dat de streefdatum van 1 september niet werd gehaald. Andere prioriteiten 

mbt resource planning van de personen die dit werk dienden uit te voeren, was de 
oorzaak. De uitfasering van het DBA-loket is met een maand vertraging gerealiseerd. 
Op 1 oktober werd de DBA-toepassing uit gebruik genomen.

3. Stap 1 is het uit gebruik nemen van de dba-toepassing. De data wordt opgeslagen in 
een informatiesysteem genaamd DBA-register. In een volgende stap zal de informatie 
ter beschikking gesteld worden voor alle betrokken partijen in het dossier en voor de 
bevoegde diensten en dat via een strenge authenticatie. Dit moet uiteraard gebeuren 
met bijzondere aandacht voor de privacywetgeving en de auteursrechten. De 
ontsluiting van bepaalde gegevens voor het grote publiek – via internet – moet het 
sluitstuk vormen.

4. Het is inderdaad de bedoeling om deze informatie ook via de woningpas ter beschikking 
te stellen. De voordelen zijn legio. Informatie uit DBA wordt bijvoorbeeld ook 
opgevraagd bij verkoop van vastgoed. Er wordt momenteel een project opgestart om 
te onderzoeken hoe gegevens vanuit het DBA-register kan gehaald worden voor het 
zogenaamde “formulier Vastgoedinlichtingen”. Dit project, in samenwerking met het 
agentschap Informatie Vlaanderen, zal ook de basis vormen voor de ontsluiting van 
informatie uit het DBA-register naar de woningpas.


